

Kenyataan Media
YB. Dato' Seri Hishammuddin Tun Hussein
Menteri Pertahanan Malaysia

Lawatan Kerja Rasmi ke Bahrain

Kingdom of Bahrain, 4 April 2017

Hari ini berakhirnya lawatan kerja saya ke Bahrain. Secara keseluruhannya, lawatan ini amat berjaya dan bersejarah khususnya dari segi memperkukuhkan hubungan diplomasi dan pertahanan antara kedua-dua negara serta mengeratkan silaturrahim sesama negara Islam.

Sewaktu di Bahrain, saya telah mengadakan pertemuan dengan Raja Bahrain, Raja Hamad bin Isa Al Khalifa di Istana Shakir. Dalam pertemuan ini, baginda secara peribadi melahirkan rasa bangga atas hubungan erat yang terjalin antara kedua-dua negara. Baginda turut menyatakan rasa gembira dengan kerjasama yang terjalin antara Malaysia dan Bahrain yang semakin kukuh terutamanya dalam bidang ketenteraan dan pertahanan.

Saya juga mengambil kesempatan untuk berkongsi maklumat dan pengalaman dengan baginda berhubung usaha Malaysia dalam menangani ancaman pengganas khususnya kumpulan DAESH. Saya turut memaklumkan kepada baginda berkaitan cadangan penubuhan *King Salman Centre For International Peace (KSCIP)* yang sedang diusahakan Malaysia dan Arab Saudi bertujuan memperkukuhkan kerjasama dalam usaha membendung penyebaran dakwah dan ideologi keganasan serta meleraikan kesalahfahaman dan pandangan negatif terhadap Islam.

Baginda telah menyatakan hasrat untuk datang ke Malaysia dan melihat lebih dekat Angkatan Tentera Malaysia (ATM) dan keupayaan angkatannya dalam memperkukuhkan kerjasama selepas ini.

Selain itu, saya juga telah mengadakan pertemuan dengan Putera Mahkota Bahrain merangkap Timbalan Perdana Menteri Pertama Bahrain, Putera Salman bin Hamad bin Isa Al-Khalifa di Istana Gudaibiya. Dalam pertemuan tersebut, kami telah

membincangkan perkembangan jalinan kerjasama pertahanan antara Bahrain dengan negara-negara Asia termasuk Malaysia. Bentuk kerjasama pertahanan ini lebih tertumpu kepada usaha menangani ancaman keselamatan di peringkat serantau dan dunia.

Putera Salman turut menekankan bahawa di bawah kepimpinan Raja Bahrain, Raja Hamad bin Isa Al Khalifa, Bahrain akan terus memperkukuhkan kerjasama dengan Malaysia termasuk mewujudkan lebih banyak peluang perkongsian merangkumi aspek perdagangan, pembangunan dan keselamatan.

Dalam pada itu, saya juga berpeluang bertemu Menteri Pertahanan Bahrain, Leftenan Jeneral Yusuf bin Ahmed Al-Jalahma. Kami sempat meluangkan masa untuk berbincang berkenaan isu-isu keamanan sejagat dan dunia, kerjasama pertahanan melibatkan kedua-dua negara serta ancaman terbaru yang mengubah landskap pertahanan dunia.

Saya juga berkesempatan bertemu Pemerintah Tertinggi Angkatan Tentera Bahrain, Shaikh Khalifa bin Ahmed Al Khalifa di Markas Angkatan Tentera Bahrain. Dalam pertemuan tersebut, kami telah mengadakan pertemuan empat mata bagi memperhalusi bentuk kerjasama pertahanan yang berpotensi dilaksanakan Malaysia dan Bahrain pada masa yang akan datang.

Di samping itu, saya juga sempat meluangkan masa menghadiri majlis makan malam rasmi sempena lawatan saya ke Bahrain anjuran Komander Pengawal Diraja Bahrain, Shaikh Nasser bin Hamad Al Khalifa. Majlis makan malam ini turut membuka ruang kepada kami untuk mengadakan perbincangan khususnya berkaitan aspek pertahanan dan ketenteraan. Shaikh Nasser secara peribadi mengharapkan agar kerjasama antara kedua-dua negara ini akan terus dipertingkatkan sehingga ke tahap tertinggi.

Selain daripada mengadakan pertemuan dengan pemimpin-pemimpin yang saya nyatakan di atas, saya bersama-sama delegasi Malaysia turut mengambil peluang mengadakan mesyuarat khas dengan Ketua Eksekutif EDB Bahrain, Khalid Al Romaihi. Dalam mesyuarat ini, pelbagai perkara sempat dibincangkan demi

memperkukuhkan lagi kerjasama kedua-dua negara dalam pelbagai aspek termasuk pertahanan.

Sebagai timbal balas, satu delegasi tertinggi ATM yang diketuai Panglima Angkatan Tentera Malaysia, Tan Sri Raja Mohamaed Affandi bin Raja Mohamed Noor akan ke Bahrain untuk membincangkan lebih lanjut dan terperinci berhubung kerjasama pertahanan dan ketenteraan yang akan dilaksanakan antara ke dua-dua negara. Ini termasuklah untuk mengadakan latihan ketenteraan bersama bagi meningkatkan kemahiran tentera Bahrain dalam peperangan di hutan dan meningkatkan kemahiran tentera Malaysia dalam peperangan di gurun.

Secara keseluruhannya, saya percaya lawatan saya ke Bahrain ini adalah amat penting serta berupaya membentuk hubungan yang lebih akrab antara Malaysia dan Bahrain. Semoga hubungan akrab yang terjalin ini akan terus berkekalan dan diperkukuhkan dari semasa ke semasa. InsyaAllah.

=tamat=